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En aquest sentit és molt important aquest nivell de col·laboració. A més els projectes que entren en 
aquesta denominació també tenen a veure en que són projectes que s’inicien en un moment determinat i 
molts d’ells tenen data de caducitat ja que neixen per un objectiu concret que un cop assolit, el projecte 
desapareix. 
 
 
 
 
E.1. Digital Signage. Pantalles. 
 
Un cop l’antiga Televisió de Viladecans s’ha reestructurat en el serei de Comunicació i Continguts 
Audiovisuals dintre del Departament de Comunicació Corporativa, quedava una pota que calia redefinir. 
Es tracta de la gestió de les anomenades “Pantalles” i que en realitat consisteix en un Sistema Digital 
Signage. 
 
Aquest servei ha estat inclòs dins del Contracte Programa signat al novembre de 2016 per el període de 
2016-2019. La Fundació adquireix l’encàrrec de mantenir tant tècnicament com de manteniment i 
actualització de continguts del Sistema Digital Signage. El proveïdor per aquest període és el mateix que 
ve sent el proveïdor des del principi i és un dels pioners i capdavanters a Espanya i a Catalunya d’aquest 
sistema i que proveeix a grans organitzacions com Media Markt, FNAC, Canal Metro,... 
 
En aquests moments tenim 17 pantalles en els següents equipaments públics i privats: 
 
- Ateneu Pablo Picasso 
- Ateneu Can Batllori. 
- Ateneu de les Arts. 
- Atrium. 
- Biblioteca. 
- Can Xic. 
- CAP’s 1 i 2. 
- Casal Montserratina 
- Centre de formació d’Adults Edélia Hernández. 
- Centre d’Atenció a les Empreses Can Calderon. 
- Mercat Constitució. 
- Podium. 
- Viladecans Informació. 
 
 
I espais privats o público-privats.: 
- Delta Business Center 
- Meisa 
- STP 
 
Durant l’any 2019 no hem fet cap ampliació però hem renovat un 30% dels portàtils. 
 
L’any 2019 ha estat l´últim any en el que encara hi ha hagut certa activitat de publicitat fins el mes de 
setembre en el que per part d’ambdues parts es va donar per finalitzat el contracte. El motiu ha estat la 
forta davallada de l’activitat ja que en els darrers mesos tan sols hi havia contractat un únic anunci. Això 
ens ha fet plantejar els objectius de renovació i ampliació d’equipaments. 
 
 
E.2. Suport professional a Projectes Europeus 
 
Per decisió de la Junta de Govern Local presa en la reunió del 22 de juliol de 2013, la Fundació va rebre 
l’encàrrec de gestió de les  Tasques de cerca i gestió de Fons Europeus alineats amb l’estratègia i 
posicionament de la Ciutat de Viladecans       
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Al llarg del 2019 els projectes europeus en marxa o bé respecte dels quals s’havia fet alguna proposta 
d’aprovació a la Comissió Europea han estat els següents: 
 
 
En fase d’execució al llarg del 2019 
 

 
1. VILAWATT (Innovative local public-private-citizen partnership for energy governance)  programa 
Urban Innovative Actions - Call 1 (Durara 3 anys). Rol: Líder 
 
 

 
 
 
Es tracta d’un projecte realment important que afectarà al llarg del 2017-18 I 19 a tot el barri de 
Montserratina amb un seguit d’importants accions. Per això es va contractar el febrer de 2017 a la Laura 
Pardo, encarregada de gestionar aquest projecte fins a la seva finalització a l’octubre del 2019. 
 
Tota la informació del vilawatt es pot trobar a https://vilawatt.cat però ara us farem cinc cèntims dels 
punts més importants desenvolupats fins ara. 
 

Objectius del Vilawatt 

 
El Vilawatt consisteix en la creació d’una nova estructura conjunta formada per ciutadania, empreses i 
Ajuntament amb l’objectiu de crear un operador energètic integral per a una gestió energètica més 
eficient. Aquesta estructura conjunta prendrà la forma d’un Partenariat Públic-Privat-Ciutadà (PPCP, per 
les seves sigles en anglès). 
 
Aquest operador promourà la capitalització d’estalvis per a finançar la rehabilitació energètica integral 
de 3 edificis de 60 habitatges (inicialment al barri de la Montserratina) i treballarà per enfortir 
l’economia local amb la creació d’una moneda local. 
D’aquesta manera, Viladecans tindrà una companyia elèctrica diferent, més justa i més lliure. I serà 
teva.  
 
Durada I Pressupost 
 
El projecte inicilament s’havia d’executar durant 36 mesos, des de l’1 de novembre del 2016 fins al 31 
d’octubre del 2019, amb una inversió de 4,2 milions d’euros per part de la Unió Europea, el 80 % del 
total del seu cost (cost total: 5,3 milions). 
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Al llarg de l’any 2019 s’ha demanat una ampliació del porjecte que ha estat concedida fins el març del 
2020 i per tant la durada serà de 40 mesos. 
 

 
 
Tres dels elements més importants del projecte Vilawatt són: La rehabilitació d’habitatges, la creació 
d’una Companyia Elèctrica i la Creació d’una moneda Local, el vilawatt amb paritta a un Euro €. Aquí us 
ampliem la informació al respecte. 
 
Rehabilitació d’habitatges 
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Creació d’una Companyia Elèctrica 
 

 

 
 
La Moneda Vilawatt 
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Consorci Vilawatt 
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Si haguéssim que destacar el més important del VilaWatt en el 2019, aquests fets serien: 
 
- El treball fet amb les empreses i professionals de l’energia. Tallers i trobades. 
- La constitució el Consorci Vilawatt. 
- El treball amb les escoles. 
- El programa hogar eficiente de VilaWatt. 
 
I sobretot la creació de l’Espai Vilawatt Infomació. 
 
I a mode de resum final tenim els 5 mites i els 4 consells del Vilawatt 
 
5 MITOS 

1. Tener un aparato eficiente es sinónimo de gastar poco.  Falso. La clave está en saberlo usar bien. 
Perder unos minutos leyendo detenidamente el manual de instrucciones, puede hacernos ganar en 
ahorro.  

2. La temperatura ideal para mantener la climatización es 24 grados.  Falso. En invierno, el termostato 
debe estar entre los 19 y los 20, y en verano entre los 26 o 27 grados.  

3. Lavar los platos a mano consume menos agua que lavarlos con el lavavajilla. Falso. Un lavavajillas 
usa una media de 10 litros de agua por lavado. Lavar la misma cantidad de platos a mano nos lleva a 
gastar una cantidad de 10 a 20 veces superior. 

4. El ciclo corto de la lavadora nos ayuda a ahorrar. Falso. ¡Ojo con los programas cortos! Están 
pensados para ahorrar tiempo, no energía. La clave del ahorro está en utilizar programas con agua 
fría. En verano podemos usar centrifugados más cortos puesto que el sol hará el resto.  

5. Apagar la calefacción consume más que mantenerla a una temperatura constante. Falso. Si vamos a 
estar varias horas fuera de casa será más eficiente apagar la calefacción y volverla a encender 
cuando volvamos. 

4 CONSEJOS 

1. Antes de invertir en climatización, invierte en aislamiento. Te sorprenderá descubrir todo el abanico 
de pequeñas intervenciones y pequeños objetos que pueden mejorar la eficiencia de tu hogar: 
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desde ventanas dobles hasta cubrimientos para el cajetín de la persiana. ¡Que no se te escape ni un 
vatio! 

2. Utiliza recursos naturales siempre que sea posible. El Sol es a la par la secadora más eficiente y la 
bombilla com más potencia. Y si debes priorizar electrodomésticos, prioriza la compra de 
electrodomésticos A+++ 

3. Usa regletas para evitar los Stand by y apagarlo todo de una vez. Ese puntito rojo en la televisión 
y  ese cargador que no está cargando nada son responsables del 2% de tu factura. 

4. Reemplaza todas las bombillas de tu hogar por bombillas LED. Duran más y gastan menos. Redondo 
¿No crees? 

 
Una de les àrees on més s’ha actuat en aquest 2019 ha estat la del món educatiu.  

 
  
 
2. LEA -  Leranteach Accelerator.  
 
 
Presentat al setembre de 2017 I aprovat al novembre. Aquest projecte es va posar en marxa al març de 
2018. S’ha plantejat com una continuació del projecte IMAILE I aprofitant els aprenentatges de l’IMAILE 
es tenen dos objectius: 
 
-  Crear un espai comú a Europa on l’oferta (empreses proveïdores) de productes TIC i TAC per a l’educació i la 
demanda (Escoles, Administracions, Empreses del món educatiu) es trobin i puguin planejar junts el futur del 
sector. 
- Prepara un PPI (Compra pública innovadora) que permeti finalitzar el projecte IMAILE. 
 
Al març de 2018 va tenir lloc la reunió de Kick-off a Brusel·les amb la participació de tots els socis i on es van 
definir els punts claus i estratègics del projecte. 
 
Al llarg del 2019 les actuacions fetes han estat. 
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Del projecte LEA hi ha hagut dues reunions transnacionals els mesos de gener de 2019 a Londres en la visita al 
Bett. 
 

 
 
També en el marc del Projecte LEA, Viladecans va participar en la recollida d’informació a nivell europeu 
sobre la problemàtica de l’ús d etecnologia  a les aules i quines eren les seves, necessitats i perspectives. Van 
participar docents i alumnes de l’escola Pau Casals i l’Institut Josefina Castellví. 
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El resultat es presenta en aquest gràfic 
 

 
 
 
El mes de desembre de 2019 va tenir lloc la trobada dels partenrs del Projecte LEA a Torí on va ser presentat 
el EduLab que aquesta ciutat ha posat en marxa. Va ser un dels aspectes més positius del projecte. 
 
En aquesta visita vàrem poder veure una de les propostes més innovadores en el món educatiu, es tracta de 
escoles que es configuren com escoles a disposició d’experimentar pràctiques educatives innovadores. 
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L’any 2019 es va presentar un PCP anomenat SEAMLESS on Viladecans hi pva articipa i que tenia per objectiu 
implementar, en el format de prototip, una eina TIC que permeti treballar amb els i les alumnes les 
competències transversals, avaluar-les i certificar-les com una ajuda al nou sistema educatiu que s’està 
implementant a tot el món. Malauradamnt aquest PCP no va ser aprovat 
 
 
Al llarg del 2019 es van dur a terme 11 webinars en el sí del porjecte. Tots es poden seguir a 
https://www.learntechaccelerator.eu/webinars/  
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3. ONBOARD (Programa URBACT. Transfer Network Durada del projecte : 24 mesos, fins desembre 
2018). Rol: LÍDER 
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Un cop reconeguda la XIE com a bona pràctica europea Proposta de la XIE com a bona pràctica per al 
desenvolupament Urbà a Europa. Això va obrir la possibilitat de presentar-nos amb la XIE en un projecte de 
Transferència de la Bona Pràctica a altres ciutats europees. El projecte es va presentar al gener del 2018 amb 
Nantes i Tallinn com a socis. 
 
A l’abril del 2018 ens van comunicar que la nostra proposta havia estat aprovada i es va iniciar la primera fsse 
del Projecte amb una durada de 6 mesos, fins el 4 d’octubre, data en que vàrem presentar la candidatura a 
una segona fase que també va ser aprovada el desembre de 2018. 
 
Per tant i des de la perspectiva del moment en que estem fent aquesta memòria, podríem dir que l’ONBOARD 
és una ltre projecte i història d’èxit de l’educació a Viladecans. 
 
A partir de l’aprovació de la fase 2 del projecte On Board el 4 de desembre de 2018, ja vàrem començar a 
treballar en l’execució de la Fase 2 que tindrà dos anys de durada, fins el 4 de desembre de 2020. 
 
Ara tot seguit expliquem el que s’ha aconseguit al llarg de l’any 2019. 
 
 
 

 

 
 
Tot seguit podem veure les activitats mésrellevants dutes a terme al llarg de l’any 2019 
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Activitats al llarg de la Fase 2, any 2019 
 
1. Kick-off Meeting, Març de 2019 a Viladecans amb l’assistència de representants de tots les ciutats que 
participen en el projecte, Tallinn, Nantes, Poznan, Halmstad i Albergharia a Velha. 
 
En aquesta reunió hi va haver una declaració política de recolçament a l’educació i al projecte On Board per 
part dels representants polítics de les ciutats que formen la Xarxa. 
 
2. Meeting Transnacional, Maig de 2019 a Hamstad amb l’assistència de representants de totes les ciutats. Va 
ser una reunió molt profitosa on totes les ciutats van escollir els projectes pilot en la celebració d’un Projects 
Market. 
 
Viladecans va assumir el repte d’implementar cinc nous projectes i de posar en marxa el seu Pla de Millora 
per fer la Xarxa d’Innovació Educativa més sostenible.  
 
3. Els dies 4 i 5 de juny de 2019 es va fer a Can Xic (Viladecans), el URBACT CAMPUS on es va presentar el 
projecte On Board. 
 
4. A l’agost del 2019 es va presentar la Newsletter del Projecte On Board, un mitjà de Comunicació entre els 
Partners i de cara a la Comunitat Urbact i la Comunitat Educativa  
 
5. Meeting Transnacional, Setembre de 2019 a Albergharia a Velha amb l’assistència de representants de 
totes les ciutats. Va ser una reunió molt profitosa dedicada a l’emprenedoria i a la relació de les empreses del 
territori i el món educatiu. Com la col·laboració entre centres educatius i empreses pot ser molt profitosa per 
ambdues parts aportant una visió del món real que difícilment l’escola pot aportar per si mateixa. 
 
6. Meeting Transnaciona, Desembre de 2019 a Tallinn amb l’assistència de representants de totes les ciutats. 
La reunió va estar dedicada a treballar la relació de la Comunitta Educativa i les famílies amb les escoles i tot 
el fet educatiu. Va quedar palesa la necessitata de treballar plegats per poder aconseguir una educació més 
completa i integradora. 
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Finalment cal destacar la feina feta pel grup de suport local, tan a Viladecans com a les diferents ciutats. El 
grup de suport local és un element clau en cadascun dels partners del porjecte en el camí de l’èxit ja que per 
una banda ajuda a fer el seguiment del projecte i per altra fa arribar la veu de la ciutadania per a ser tinguda 
en compte en el desenvolupament del projecte. 
 
A Viladecans està constituït per una veintena d epesones que representen a tots els agents socials que 
intervene en la Xarxa d’Innovació Educativa: Docents, famílies, empreses, estudiants, entitats, administració i 
Universitats.  Aquesta és la imatge d’una de les reunions del ULG (Grup de suport Local) feta en època de 
pandèmia l’any 2020 
 

 
 
Per acompanyar el projecte i d’acord amb la metodologia URBACT, ja des de la Fase 1, es necessita contractar 
un LEADER EXPERT. 
 
A Viladecans es va contractat a Mireia Sanabre que ens ha acompanyat des del mes d’abril de 2018 i que al 
llarg del 2019 ha estat l’ànima del projecte vetllant per la correcta implementació del mateix. 
 
Adjuntem un collage de fotografies que il·lustren totes aquestes activitats fetes l’any 2019. 
 
Reunió de Kick-off a Viladecans 
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Trobada a Halsmtad 
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Trobada a Albergharia a Velha 
 


